

NATIONS UNIES  
Mission multidimensionnelle  
intégrée des Nations Unies  
pour la stabilisation en  
République centrafricaine



UNITED NATIONS  
United Nations Multidimensional  
Integrated Stabilization Mission in  
the Central African Republic

MINUSCA

## PRESS COMMUNIQUE

CP/SPK#063/2015

### THE SPECIAL REPRESENTATIVE OF THE SECRETARY-GENERAL PRAISES THE PEOPLE AND GOVERNMENT OF THE CENTRAL AFRICA FOR THE REFERENDUM

**Bangui, 11 December 2015** - The Special Representative of the Secretary-General of the United Nations for the Central African Republic, Parfait Onanga-Anyanga, today called on all voters in the C.A.R. to turnout to vote in the largest possible number in Sunday's Constitutional referendum. He pledged the mission's continuing and full support in assisting the C.A.R. authorities in this regard.

The SRSG urged Central Africans to vote peacefully while stressing that Sunday's referendum combined with presidential and legislative elections of 27 December, are crucial steps for a return to normal constitutional order and stability in Central Africa as we approach the end of the transition on 31 March 2016.

While recognizing difficulties in holding elections in Central Africa due to a long political and security crisis, the SRSG commended Central African authorities in their efforts to ensure the holding of the elections in orderly and timely manner. The Special Representative welcomed the voters registered record number as well as the signature of the Code of Conduct for political parties and actors he branded as clear signs of the endorsement of the electoral process by Central African people.

The Special Representative reiterated MINUSCA's commitment to continue to do everything possible to assist Central African authorities to ensure they carry out their responsibilities as he reminds the human, technical and logistics resources provided by the Mission to relevant government's institutions. In the last 48 hours MINUSCA organized more than 60 flights and transported about 100 tons of electoral materials to all country's 15 regional capitals.

"We stand shoulder to shoulder with our brothers and sisters of the C.A.R. The Mission will continue to do everything to help guarantee that this process is the great success the C.A.R people desperately needs and richly deserves. As they begin a new chapter of their history", the SRSG said, "the time is now for the people of C.A.R. to take their future into their own hands".

Communication and public information office



<http://minusca.unmissions.org>



[Facebook.com/minusca.unmissions](https://www.facebook.com/minusca.unmissions)



[@UN\\_CAR](https://twitter.com/UN_CAR)

NATIONS UNIES  
Mission multidimensionnelle  
intégrée des Nations Unies  
pour la stabilisation en  
République centrafricaine



UNITED NATIONS  
United Nations Multidimensional  
Integrated Stabilization Mission in  
the Central African Republic

MINUSCA

## COMMUNIQUE DE PRESSE

CP/SPK#063/2015

### LE REPRESENTANT SPECIAL LOUE LE PEUPLE ET LE GOUVERNEMENT DE CENTRAFRIQUE EN VUE DU REFERENDUM

Bangui, le 11 décembre 2015 - Le Représentant spécial du Secrétaire général des Nations Unies pour la République centrafricaine, Parfait Onanga-Anyanga, a appelé aujourd'hui tous les électeurs centrafricains à se rendre massivement aux urnes, dimanche, à l'occasion du référendum sur la Constitution. A cet effet, le Représentant spécial a promis la poursuite de l'appui total de la mission aux autorités du pays.

Le Représentant spécial invite les Centrafricains à voter dans la paix et souligne que le référendum de dimanche ainsi que les élections combinées présidentielles et législatives prévues le 27 décembre sont des étapes cruciales vers un retour à une vie constitutionnelle normale en Centrafrique alors la transition prend fin le 31 mars 2016.

Tout en reconnaissant les difficultés liées à l'organisation d'élections en Centrafrique, pays plongé depuis plusieurs années dans une crise politico-sécuritaire, le Représentant spécial a encouragé les autorités centrafricaines à poursuivre leurs efforts en vue de la bonne organisation des élections. Le Représentant spécial s'est réjoui du chiffre record d'électeurs inscrits ainsi que de la signature du Code de bonne conduite des partis politiques et acteurs, signes évidents de l'adhésion du peuple centrafricain au processus électoral.

Le Représentant spécial a réitéré la disponibilité de la MINUSCA à poursuivre son appui aux autorités centrafricaines pour leur permettre d'assumer leurs responsabilités et rappelle les moyens humains, techniques et logistiques de la Mission mis à la disposition des institutions gouvernementales compétentes. Au cours des dernières 48 heures, la MINUSCA a effectué plus de 60 vols et acheminé environ 100 tonnes de matériel électoral vers les chefs-lieux des 15 préfectures du pays.

"Nous sommes aux côtés de nos frères et sœurs de la Centrafrique. La Mission continuera à tout faire pour s'assurer que ce processus soit le grand succès dont le peuple de Centrafrique cherche et mérite amplement. Alors qu'il ouvre un nouveau chapitre de son histoire, le moment est venu pour le peuple de Centrafrique de prendre son avenir entre les mains", a conclu le Représentant spécial.

Communication and public information office



<http://minusca.unmissions.org>



[Facebook.com/minusca.unmissions](https://www.facebook.com/minusca.unmissions)



[@UN\\_CAR](https://twitter.com/UN_CAR)